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Minnesanteckningar från kommunala tillgänglighetsrådet 
 
Tid: 28 september 2022, kl. 08:30 – 10:50 

 

Plats: Skutan, kommunhuset Strömsvik 

 

Närvarande 

Nhela Ali (S), ordförande Matilda Carlström, kommunsekreterare 

Helena Johansson, PRO  Lova Hästö, kanslisamordnare 

Kerstin Johansson, PRO Sven Stengard, ekonomichef 

Anna-Lisa Larsson, PRO Mikael Jonsson, teknisk chef 

Håkan Sköldkvist, Reumatikerförbundet  Marie Schmid, sektorchef Stöd och 

Omsorg 

 

Föregående sammanträde 

Inga synpunkter lämnades på minnesanteckningarna från föregående sammanträde.  

 

Information från politiken  

Nhela Ali (S) lämnar bland annat följande information: 

• Resultatet från valet 2022-09-11 är fastställt. Valdeltagandet var lägre än vid 

valet 2018. Det är inte klart hur kommunen kommer styras.  

• Kommunstyrelsen behandlade frågan om Vammarhöjden 2022-09-26 och 

ärendet återremitterades. Beslut finns redan om förprojektering men politiken 

är inte överens om antalet platser och vilka verksamheter som ska finnas på 

Vammarhöjden. 

• Efter årsskiftet ska kommunala tillgänglighetsrådet få en ny sammansättning 

med deltagare. Förvaltningen kommer kontakta organisationer i januari som 

får anmäla deltagare.  

 

Information från sektor Service och Samhällsbyggnad 

Sven Stengard, ekonomichef, lämnar bland annat följande information: 

• Förvaltningen arbetar med delårsbokslut och budgetarbete. Budgetarbetet 

förskjuts som vanligt av att det är valår. Mycket av den information 

förvaltningen behöver för att arbeta vidare saknas eftersom det inte är klart 

vilka som kommer styra i rikspolitiken.  

• Den ekonomiska situationen med inflation och högre räntor kommer påverka 

priserna på kommunal service. 

• Ny befolkningsprognos visar att kommunen kommer tappa ca 450 invånare 

under en 10-årsperiod. Minskningen sker i alla åldersgrupper utom +80 år. 
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Förvaltningen måste ta hänsyn till utvecklingen i planeringen av service i 

kommunen.  

• Förvaltningen arbetar mycket med Vammarhöjden. Att det saknas politisk 

enighet kring antalet platser och vilka verksamheter som ska finnas på 

Vammarhöjden gör att arbetet stannat av.  

 

Mikael Jonsson, teknisk chef, lämnar bland annat följande information: 

• Efter en fråga från Anna-Lisa Larsson (PRO) lämnas information om 

Ringarums centrum som kommunfullmäktige beslutade om i 

investeringsbudgeten 2021. Skisser finns på vad som ska göras och samråd 

planeras med ungdomar och personer i stationshuset om hur de vill ha det. 

Bland annat ska området där återvinningsstationen tidigare var placerad göras 

om till en parkyta. Återvinningsstationen flyttas till industriområdet. Andra 

aktörer behöver inkluderas i planeringen eftersom en del byggnader, 

exempelvis kiosken, inte ägs av kommunen.  

• Efter en fråga från Helena Johansson (PRO) lämnas information om 

översvämningsåtgärderna i hamnen. En del tillgänglighetsåtgärder genomförs 

i samband med att arbetet pågår. Bland annat flyttas gatubelysningen, som 

tidigare varit mitt i gångstråket, till kanten och en ramp har projekterats för att 

göra det åtkomligt när kajen nu måste höjas. En del försköningsåtgärder 

genomförs också bland annat genom byggandet av fasta bänkar.  

• Tillgänglighetsanpassningar sker på flera platser i kommunen. Fler ramper 

placeras ut där det är nödvändigt. Kommunfullmäktige har godkänt en allmän 

toalett vid hållplatsen och Bruksparken i Gusum som kommer vara 

tillgänglighetsanpassad. Den allmänna toalett som redan finns vid 

livsmedelsaffären är inte kommunens, som ändå undersökt om det är möjligt 

att köpa den. Det blir istället en ny toalett som lever upp till kraven för att vara 

tillgänglighetsanpassad.  

• Uppmaning att ringa kommunens växel vid frågor om och identifiering av 

problem med träd, gator och fastigheter. Ärenden registreras då och 

kommunen kan föra statistik och se till att problemen åtgärdas.  

 

Information från sektor Stöd och Omsorg 

Marie Schmid, sektorchef Stöd och Omsorg, besvarar frågor inskickade från PRO om 

det aktuella läget gällande Vammarhöjden och Ringgården: 

• Politiska diskussioner pågår om antalet platser och vilka verksamheter som 

ska finnas på Vammarhöjden. Förvaltningen förordar grundprinciperna i den 

förstudie som är gjord och avslutad.  

• Beslut har fattats om tilldelning av Ringgården till SEFAB gällande 

ombyggnationen och den lilla tillbyggnaden av matsalar. SEFAB är redan 

igång med arbetet som planeras vara färdigt i december 2023. Intresset för att 
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bo på Ringgården märks redan av men det är inte möjligt att ställa sig i kö. Om 

någon däremot har ett stort behov enligt beslutade riktlinjer och blivit beviljad 

plats på vård- och omsorgsboende kommer det vara möjligt att önska att bo 

på Ringgården. Anna-Lisa Larsson frågar om köket och matsalen till 

skolbarnen är stängd. Marie Schmid meddelar att det varit öppet fram till att 

SEFAB påbörjade arbetet och att skolan nu till höstterminen hittat andra 

lösningar som fungerat bra.  

 

Marie Schmid lämnar även följande information: 

• Visar film Tillsyn med telefon, trygghetskamera eller besök som finns på 

kommunens hemsida. Rådet tycker att filmen är tydlig. Förvaltningen har fått 

hyra många trygghetskameror och det är en uppskattad form av tillsyn. Den 

enskilde får själv bestämma vilka tider tillsynen ska ske och slipper bli störd.  

• Visar Äldrewebben på kommunens hemsida. Med hjälp av statliga medel har 

ett projekt startats och två aktivitetsledare anställts. Syftet med projektet är att 

arbeta med psykisk hälsa, främst bland äldre. Inom projektet som pågår året 

ut arrangeras prova på-aktiviteter som annonseras i Valdemarsvikbladet och 

på Äldrewebben. Aktivitetsledarna har även aktiviteter på äldreboenden och 

har startat en pensionärsklubb inom LSS-verksamheten. Förhoppningen är att 

förvaltningen kan fortsätta med aktiviteterna även efter att projekttiden löpt ut 

samt att civilsamhället får tips på aktiviteter som kan motverka ensamhet.  

• Efter en fråga från Anna-Lisa Larsson (PRO) lämnas information om 

hemtjänstens taxor. Avgifterna har inte höjts men på grund av 

pensionsökningen på 1000 kr kommer en del upp i högre pensionsnivåer vilket 

innebär att de får börja betala eller betala lite mer för sina insatser. 

Avgiftsbedömningen baseras alltid på inkomst.  

 

Sammanträdestider 2023 

Kommunala tillgänglighetsrådet bestämmer att rådet ska sammanträda följande tider 

under 2023: 

• Onsdag 1 mars 2023 kl. 09:00 

• Onsdag 10 maj 2023 kl. 09:00 

• Onsdag 6 september 2023 kl. 09:00 

• Onsdag 15 november 2023 kl. 09:00 

 

Övriga frågor 

Helena Johansson (PRO) frågar om hur länge servicelinjen kommer finnas kvar. 

Nhela Ali (S) svarar att servicelinjen är kvar på prov fram till årsskiftet. 

Organisationerna uppmanas informera sina medlemmar om servicelinjen.  
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Nästa möte 

2022-11-23 kl. 08:30 i Skutan, Strömsvik 

 

Antecknat av  

 

Matilda Carlström 

Kommunsekreterare 

 


